
 

 

Van: Itter Laeftj [mailto:itterlaeftj@gmail.com]  
Verzonden: maandag 16 april 2018 11:41 

Aan: Raadsgriffie 
Onderwerp: Reactie onderwijsvoorziening Dorpsoverleg Itter Laeftj 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 
Ter informatie voor de fracties binnen Gemeente Leudal: 

Het bestuur van Dorpsoverleg Itter Laeftj is bijeen geweest naar aanleiding van het voorliggend 
advies van de stuurgroep aan het college van burgemeester en wethouders over de locatiekeuze 
voor de onderwijsvoorziening Leudal-West. 

Onze reactie vanuit Dorpsoverleg Itter Laeftj is bijgevoegd. 

Met vriendelijke groet, 

Dorpsoverleg Itter Laeftj, 

Hans van den Heuvel 
Voorzitter 
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Neeritter, 12 april 2018 

 

Beste college van burgemeester en wethouders van de gemeente Leudal, 

Het bestuur van Dorpsoverleg Itter Laeftj is bijeen geweest naar aanleiding van het voorliggend 

advies van de stuurgroep aan het college van burgemeester en wethouders over de locatiekeuze 

voor de onderwijsvoorziening Leudal-West. 

Als Dorpsoverleg Itter Laeftj hebben wij samen met de dorpsraden van Hunsel, Ittervoort en Haler 

constructief overleg gevoerd over de toekomstige onderwijsvoorziening voor Leudal-West. In een 

gezamenlijk document de ‘Stip op de Horizon’ hebben we uitgangspunten geformuleerd, die ook 

verwoord staan in de concept-aanbiedingsbrief van het advies aan het college. In de stuurgroep 

hebben we ook kennis kunnen nemen van de wensen, visies en plannen van Spolt en de diverse 

(onderwijs)partners in de brede onderwijsvoorziening of zoals recent benoemd het nieuwe speel-

leercentrum. 

In de laatste fase van het proces is door middel van diverse onderzoeken door bureau Kragten 

toegewerkt naar een locatiekeuze voor de nieuwe onderwijsvoorziening / speel-leercentrum, maar 

daarin zijn een paar belangrijke randvoorwaarden voor het laten slagen van de nieuwe voorziening 

volgens de ‘stip op de horizon’ in een ander perspectief komen te staan.  

Door omstandigheden is de oorspronkelijke koers om te werken naar een brede 

(onderwijs)voorziening waarin verbindingen zouden kunnen worden gemaakt tussen basisonderwijs 

en voortgezet onderwijs, en een (digitaal) bibliocenter afgeslankt. 

Hierdoor is het de vraag of de gewenste brugfunctie voor het totale gebied gaat renderen en gaat 

werken als katalysator voor de toekomst van Leudal-West. Door deze afgeslankte vorm hebben wij 

daar ernstige twijfels over.  

Het hebben van onvoldoende zicht op de draagkracht voor de nieuwe voorziening door het sterk 

aanwezige grenseffect en de daadwerkelijke hardheid van de plannen van de diverse partners maakt 

dat wij als dorpsoverleg hoge afbreukrisico’s zien voor de voorziening aan de Kallestraat in Hunsel. 

Wij kunnen dan ook de opgestelde aanbiedingsbrief met daarin de locatiekeuze voor de Kallestraat in 

Hunsel niet ondertekenen.  

Onvoldoende zicht op grenseffect 

Wij hebben vanaf het begin en telkens weer benadrukt dat voor het hebben en houden van 

voldoende draagkracht voor de nieuwe voorziening het weglekeffect naar o.a. België een factor van 

betekenis is, waar niet aan voorbij mag worden gegaan. Voor de kernen van Leudal-West die het 

dichtste bij de Belgische grens liggen liegen recente gegevens er niet om. Uit Ittervoort volgen 36 

kinderen elders onderwijs en uit Neeritter volgen 45 kinderen elders onderwijs. Het overgrote deel 

van deze kinderen volgt onderwijs op de Icarus in Kessenich.  



 

2 
 

 

Als dorpsoverleg zijn wij in goed contact met onze inwoners, luisteren wij naar hen en krijgen we 

inzicht over wat de mensen bezig houdt in ons dorp. Ouders van zowel schoolgaande kinderen als 

ook ouders waarvan de kinderen nog niet naar school gaan geven ons het signaal dat een 

locatiekeuze voor de Kallestraat in Hunsel niet kan rekenen op brede steun en wel om twee redenen: 

Ten eerste de afstand met daarbij direct samenhangende zorgen om de verkeersveiligheid en de in 

verhouding grotere mobiliteit van de ouders en kinderen uit Neeritter en Ittervoort richting Hunsel 

en terug. Ten tweede vinden ouders het belangrijk dat hun kind met dorpsgenootjes kan optrekken 

op school en dat kan betekenen dat als diverse ouders kiezen voor onderwijs elders (in België) ze 

daar dan ook hun kind naar school laten gaan. Met andere woorden het deel van de populatie 

kinderen dat in België onderwijs volgt is al heel groot, maar zou bij een locatiekeuze voor Hunsel naar 

onze inschatting nog veel groter kunnen worden.  

Het grenseffect is in het hele traject en voor het laten welslagen volstrekt onvoldoende 

meegenomen.  Begin maart hadden we nog de hoop dat dit wel verder verkend zou gaan worden, 

omdat er ook ambtelijk vanuit de gemeente zorgen waren voor het weglekeffect en daarmee 

draagkracht voor de nieuwe voorziening.  

Ook in de recent opgestelde beoordelingsmatrix komt de weging en beoordeling van het grenseffect 

niet naar voren. Daarbij merken we ook nog op dat de beoordelingsmatrix niet als indicatief / 

ondersteunend voor de uiteindelijke locatiekeuze wordt ingezet, maar als sturend en doorslaggevend 

instrument. Hierin missen we ook de nuances die de wegingsfactoren in zich dragen. Ze worden naar 

onze opvatting nu als te absoluut geduid. Wij vinden zowel de inhoud van de factoren, als ook de 

weging hier en daar arbitrair. De locatie Kallestraat Hunsel heeft nipt de meeste punten en dat kan 

verklaard worden niet alleen door onvoldoende weging en zwaarte van het grenseffect, maar ook 

door forse inzet op aspecten ‘overlast tijdens de bouw’ en ‘tijdelijke huisvesting’. Voor een duurzame 

ontwikkeling van een dergelijke voorziening voor de toekomst mogen deze korte-termijn factoren 

niet belemmerend werken en zullen daar door de gemeente en de partners de noodzakelijke 

(financiële) maatregelen voor getroffen moeten worden.  

 

Onvoldoende brede nieuwe voorziening 

Een tweede factor van betekenis is dat de plannen van de diverse partners, zoals Bibliocenter en het 

Voortgezet Onderwijs niet hard te noemen zijn en het in de basis voor de voorziening nu slechts gaat 

om het basisonderwijs en de kinderopvang.  

Als dorpsoverleg waren wij enkele maanden geleden erg enthousiast over de plannen van deze 

partners. Als het basisonderwijs, samen met de kinderopvang én een Tienerschool van het 

Voortgezet Onderwijs én het Bibliocenter met een leven lang leren (van jong tot oud) onder één dak 

in Leudal-West samen in één brede voorziening een plek kunnen krijgen, dan betekent dat een 

stevige impuls / aantrekkelijkheid niet alleen voor de voorziening maar ook voor het woongebied 

Leudal-West als geheel. Een dergelijk concept biedt in onze ogen meerwaarde voor onze inwoners. 

Een dergelijke voorziening met sterke kwalitatieve elementen is van positieve invloed op een keuze 

van ouders en kinderen voor deze nieuwe voorziening boven de Belgische scholen. 
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De gepresenteerde visies zijn prachtig, echter gebleken is dat deze niet bewaarheid gaan worden en 

er veel minder sprake is van een krachtige voorziening. De plannen voor de opzet van een afdeling 

van het voortgezet onderwijs in de vorm van een Tienerschool zijn voorlopig bevroren. De realisering 

van de plannen van Bibliocenter hangen sterk af van financiële ondersteuning door de gemeente en 

ondersteuning door voldoende vrijwilligers.  

Wat er nu voor Leudal-West gerealiseerd wordt is een voorziening met basisonderwijs en 

kinderopvang. Deze voorziening is er één die duurzaam zou moeten zijn voor onze huidige en 

toekomstige generaties in Leudal-West en voor de middellange en lange termijn wordt gerealiseerd. 

Deze is voor wat betreft draagkracht voor het grootste deel afhankelijk van de populatie ouders met 

kinderen uit Ittervoort en Neeritter. Als Dorpsoverleg Itter Laeftj zien we dan juist vanwege de zojuist 

genoemde redenen serieuze afbreukrisico’s bij de afgeslankte vestiging aan de Kallestraat in Hunsel. 

Met het voorbijgaan aan het verder concretiseren van het grenseffect, de inmiddels afgezwakte 

aanvullende voorzieningen en de afhankelijkheid van de draagkracht vanuit Ittervoort en Neeritter 

zien wij nu de locatie Kallestraat in Hunsel dan ook niet als meest geschikt voor de korte en 

(middel)lange termijn.  

Wij pleiten voor nadere analyse (diepte-onderzoek) van het grenseffect.  Gelijktijdig vraagt de 

afgeslankte variant ten opzichte van de oorspronkelijke visie een heroriëntatie. 

We zijn niet uit op verdere vertraging van het proces, we zijn ons zeer bewust van het belang van 

Spolt om binnen afzienbare tijd schaalgrootte in het onderwijs voor Leudal-West te willen realiseren. 

Ook begrijpen we het belang van Hunsel en Haler in deze. Echter als een dergelijke smallere 

voorziening niet kan rekenen op voldoende draagkracht vanuit Neeritter en Ittervoort, dan is het 

geen brug naar nieuwe verbindingen en heeft het ook geen functie als ‘kapstok’ naar toekomstige 

projecten.  

Met vriendelijke groet, 

Dorpsoverleg Itter Laeftj, 

Hans van den Heuvel 

Voorzitter 

 

 


